
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. szám 
(2023.06.16.) 



 

 

 

 

 

2019 decemberében jelent meg az iskolaújság utolsó 
kiadása. Sajnos a pandémia időszaka – mint annyi sok 
mindent – keresztülhúzta a számításainkat, azóta több 

kiadás nem volt. 
 

Szeretnénk feléleszteni ezt a hagyományt, ezért újra 
megszerkesztettük a suliújságot! Terveink szerint évente 

két kiadás lenne, az I. és a II. félévben. 
 

Az idei második kiadásban a 7.b és 7.c osztály 
tanulóinak írásait, riportjait olvashatjátok, az általuk 

készített fényképek díszítik az újságot, a szerkesztésben 
is ők segítettek. 

 
Reméljük, sok érdekességet találtok majd ebben a 

számban, esetleg még kedvet is kaptok a következő 
szám összeállításához. 

 
Várjuk ötleteiteket!   

Szerkesztők: 

Szerdahelyi Magdolna 

Frey Konstantin Nándor 

Lakner Liza 

Hajzler Angéla 



  

Riportot készítettünk két nyolcadikos diákkal a felvételiről. 

 

• Hogyan készültél fel a felvételire?

elvételire? 

 

- Nagyon nehezen ment. Édesanyám késztetett rá, hogy minden 

héten megírjak legalább egy magyar és egy matek felvételit 

időre, azaz 45 percre. És ezt már a nyártól. Itt a suliban is 

jártam matek előkészítőre. Magyarból nagymamám segített, ő 

régen magyart tanított. Nem hiszem, hogy a legtöbb embernek 

van magyar tanár nagyija, szóval azt ajánlom, menjetek a sulis 

előkészítőre!  

 

- Schwartz Kati néni és Kissné Szabó Zsuzsa néni tartottak 

hetente egyszer, 0. órában előkészítőt. Igazából mellette nem 

nagyon készültem rá, csak a szóbeli részére. Januárban Kati 

néni a téli szünetét ránk áldozta. Napi 2 matekot tartott nekünk, 

rengeteget segített. Ekkor még naponta 1 felvételi feladatlapot 

is megcsináltam. 

 

3. 



  

• Mennyire izgultál a felvételinél? 

 

- Az írásbelinél majdnem pánikrohamot kaptam, annyira 

stresszeltem. 

- Nagyon izgultam. Hiába mondták, hogy „nem szükséges rá 

izgulni”. Én izgultam, és egyébként nekem jól sikerült. 

 

• Milyen volt az írásbeli és a szóbeli? 

- Az írásbeli nem volt jó. A matek volt idén a nehezebb, lehet, 

hogy jövőre a magyar lesz? Úgy tűnik, évente változik. A 

szóbelinél ajánlom az Oktopust, mert ott nagyon jó a szóbeli 

felvételi. 

- Az írásbeli nehéznek nehéz volt, de nem volt olyan, amit nem 

tanultunk volna, nem vettünk volna át. A szóbelinél én biosz-

kémiára mentem, tehát én biológiából és kémiából is 

szóbeliztem, plusz még angolból is, mert beírtam olyan szakot 

is. A szóbelire a tanárok segítettek felkészülni. Zoli bácsinak, 

Dudás Zsuzsa néninek és Flóra néninek is sokat köszönhetek. A 

nehézségi fokok néha az iskolától függenek. A Vörösmartyban 

és a Leöveyben egyszerű volt a szóbeli, de a Szent-Lászlóban 

nagyon nehéz volt a biosz-kémia.  

 

4. 



  

• Milyen javaslatokat adnál a 7.-eseknek?  

•  

- Tanuljatok! Válasszatok olyan sulit, ami megfelel az 

érdeklődési körötöknek. Ha esetleg hangtechnika, 

színháztechnika vagy animáció érdekel titeket, akkor menjetek 

az Oktopusba, mert jó suli, jókat hallottam róla. 

- Embertől függ, hogy az izgulás mit hoz ki belőle. Készüljenek, 

és ne az utolsó hétben kezdjenek el tanulni. Folyamatosan, 

naponta egy kicsit tanuljanak, mert azért ez mégis csak segít. 

Ha segítség kell, akkor ne féljenek segítséget kérni, mert 

nagyon sokat tudnak segíteni a tanárok, és sok tapasztalatuk 

van. Schwartz Kati nénit ajánlom mindenki figyelmébe. Nekem 

nagyon sokat segített. 
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6. 

A Goethe Intézet egy világszerte 92 országban működő 

német kulturális intézmény. A budapesti Goethe 

Intézet többek között különböző nyelvtanfolyamok 

szervezésével, nyelvtanári továbbképzésekkel, illetve a 

német nyelv népszerűsítésével is foglalkozik.  A tanév 

végén adódott az a lehetőség, hogy iskolánkból a 8. 

évfolyamos német csoportok (20 fő) ellátogathassanak 

az intézetbe, megismerkedhessen az ott folyó 

munkával, részt vehessen egy játékos „kihelyezett” 

németnyelv-órán. A gyerekek jó élményekkel tértek 

haza, és már ők is tudják, mi is az a Goethe Intézet ☺ 

 



 

 

 

  

7. 

Június 12-én, hétfőn Egészségnap volt 

iskolánkban. Ennek keretében különféle 

programokat szerveztünk a gyerekeknek: 

- Előadások külsős előadókkal:  

     Táplálkozás, 

     Az alkohol és a dohányzás veszélyei, 

     Mire vigyázzunk a nyáron. 

- A kerületi Rendőrkapitányságról 

Keviczky Csilla hívta fel a gyerekek 

figyelmét az internet veszélyeire. 

- a Semmelweis Ignác Többcélú Szakképző 

Intézmény tanulóinak segítségével 

kipróbálhatták a gyerekek az újraélesztést 

is egy próbababán.  

- a sport sem maradhatott ki: kötélhúzás 

és  "gólyaviszi" ügyességi játékkal bővült a 

program. 

- Elméleti rész is volt: a gyerekek 

kitöltöttek egy egészségügyi totó. 

 



  

8. 

Gyula bácsit kérdeztük röviden az idén is Hargita futásról. 

• Honnan jött az ötlet a Hargita futás megszervezésére? 

 

- Az ötlet onnan jött, hogy év végén szerettünk 

volna egy egész iskolát érintő eseményt 

szervezni. Erre a Hargita tér volt a 

legalkalmasabb, nagy a tér, az iskola tanulói 

elférnek. Versenyt szerveztünk, ahol a legjobbak 

futnak. A gyerekek között már nagy 

hagyománya és értéke van ennek. Így együtt az 

egész iskolának van egy év végi lezárása. 

 

• Mit vár az idei futástól? 

 

- Óriási hangulatot! Remélem, hogy nagyon jó 

időnk lesz. Sokan várják már az osztályokból, 

hogy szurkolhassanak társaiknak. Biztosan 

jól fogjuk magunkat érezni. 

 



Flóra nénit is megkérdeztük, mit várhatunk az idei DÖK-naptól: 

 

- Alapvetően gondolkodtunk azon, hogy legyen-e valami 

tematikája vagy sem. Kicsit nehéz különbséget tenni a 

különböző évfolyamok között: egy második osztályos 

gyereknek se legyen túl nehéz, és a nyolcadikosoknak se 

legyen nagyon könnyű, ami miatt gyorsan feladják a 

feladatokban a részvételt. Viszont kitaláltak a 

nyolcadikosok egy olyan témát, hogy „detektív 

történetek”, vagy valami kis találós kérdés, ami a 

nyomozás köré csoportosul. Nagyon sok játék eköré épül, 

de lévén, hogy kicsik is játszanak benne - másodiktól 

egészen nyolcadikig - nagyon sok az ügyességi játék, 

amit meg tud csinálni jóformán bárki. Az első évfolyam 

megy a Hargita térre, másfél-két órát ott el tudnak 

tölteni. 6 játék lesz nekik. Az ifik (régi Brassósok, DÖK-

ösök) segítenek nekünk. Az iskolában 9:00 körül fog 

elkezdődni a program és délig tart. Nyomdákat 

gyűjthetnek a gyerekek egy útlevélben, amelyeket a 

tanárok nyomnak mindig bele, hogyha sikeresen 

lejátszották a játékukat. És ha összegyűjtenek bizonyos 

mennyiséget, akkor azt édességre tudják majd beváltani. 

 

18. 9. 



  

Megkértük Kissné Szabó Zsuzsa nénit, mondjon néhány szót a 

ballagási táncról: 

 

- Szeretnénk hagyományt teremteni ezzel a tánccal. Régebben a 

farsanghoz kapcsolódóan táncoltak keringőt a 8. évfolyamosok. Ez a 

közösségi élmény nem veszhet ki az iskolából. A nyolcadikosoknak, 

akik annyit gyakorolnak, készülnek, pozitív közösségi élményt nyújt így 

búcsúzásul. Mind a három nyolcadik osztály részt vesz benne majdnem 

teljes légyszámmal. Lesznek ugyan olyan részek, amikor csak egy-egy 

osztály táncol, de természetesen a közös tánc sem maradhat el. Nagyon 

látványos lesz ez a produkció a DÖK-napon. Minden osztály más 

időpontban próbált. Közös próbákat is sikerült rendezni. Volt olyan, 

amikor 7. órában maradtak itt a három osztály képviselői. Akik benne 

vannak, nagyon élvezik, szívesen táncolják, fiúk is, lányok is, teljesen 

egyformán. Lesz külön lányok tánca is benne, és fiúk tánca is. Egy 

kedves, hozzáértő szülő alkotta meg a koreográfiát, és ő is készíti fel a 

gyerekeket. Jól haladnak, készen lesz a tánc a nagy napra.  
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11. 

2023 januárjában a Brassó iskola könyvtára új termet 

kapott. A 36 m2-es terem háromszor nagyobb az     

előzőnél, világos, három nagy ablakkal rendelkezik.  

Noémi néni, a mi szeretett könyvtárosunk, rengeteg  

munkát fektetett bele abba, ahogyan most a könyvtár  

kinéz. Szervezte a burkolást, festést, beszerezte a 

szekrényeket. Sok segítséget kapott a diákoktól is. 

Oroszlánrészt vállaltak a 6. b osztály tanulói: lelkesen 

takarította, pakoltak, rendezkedtek.  

Az új helyen a könyvespolcok mellett helyet kapott egy 

pihenésre, olvasásra, beszélgetésre kialakított sarok is,    

ahol szünetekben és tanítás után is szívesen töltik     

idejüket a gyerekek. Már az első osztályosoktól kezdve 

örömmel jönnek ide a gyerekek olvasni, beszélgetni, 

tájékozódni. A kölcsönzési számok is emelkedést  

mutatnak, köszönhetően a praktikus, gyerekbarát 

kialakításnak. 

Reméljük, hogy mindenki egyszer bejut majd a  

könyvtárba. Szeretnénk, hogy Noémi néni még nagyon 

sokáig irányítsa a könyvtár munkáját, és ahogyan eddig      

is odafigyelőn, türelmesen hallgassa meg a kéréseket, 

panaszokat, megkereséseket.  

 

SOK ERŐT KÍVÁNUNK EHHEZ ÉS KÖSZÖNJÜK A 

KITARTÓ MUNKÁT! 

 


	6d1a85d7e111ab4a57d842813313eac507de7468743367f242556bf3807917b2.pdf
	6d1a85d7e111ab4a57d842813313eac507de7468743367f242556bf3807917b2.pdf
	6d1a85d7e111ab4a57d842813313eac507de7468743367f242556bf3807917b2.pdf
	6d1a85d7e111ab4a57d842813313eac507de7468743367f242556bf3807917b2.pdf

